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Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB) Lisa Marie Andersson (LMA), David Bloch (DB), 

Rasmus Løvgreen (RL), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ), Tine Damsholt 

(TD), Pernille Foss (PF), Alexander Grove Lauridsen (AGL), Philip Neie 

Pedersen (PMP) 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Peter Edelberg (PE), Anders Holm Rasmussen (AHR), 

Anne-Marie Videbæk Andersen (AMA), Mikkel Bille (MB), Natacha 

Ægidius Bengtson (NÆB), Katrine Skov Petersen (KSP) 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

SLB tilføjede til punkt 6, at punktet også omhandler brugen af GAI. 

Der var ønske om at evaluere studiestarten – idet studiestartsundersøgelsen 

endnu ikke er færdig, og da AMV ikke kan deltage på mødet i oktober, blev 

det besluttet at have punktet på mødet i november. 

Herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat fra mødet den 21. august 2024 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 
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SIDE 2 AF 4 Ad 3) Meddelelser 

LS har fastlagt datoen for specialefejring, som bliver den 30. januar 2025. 

LS orienterede om, at mødet med aftagerpanel bliver den 22. januar 2025. 

Der var i aftagerpanelet afsat en midlertidig ekstra mødedato den 2. oktober 

2024, den kan fjernes fra kalenderen. 

LS orienterede om tilvalgspakkeprocessen. Omkring den 10. oktober 

meldes, hvilke tilvalgspakker, der er godkendte og kan arbejdes videre med. 

LS kunne desuden berette, at han SLB, AHR og en række andre undervisere 

og studerende på Historie har været til møde i forbindelse med KU’s 

genakkreditering. BA’en i Historie er udvalgt til audiotrail 1, herunder 

ABC-kategorisering og kvalitetssikring. 

PF har oplevet, at rusforløbet- og rustutorerne er blevet dårligere, og at de 

studerende ikke får tilstrækkeligt med informationer til at kunne håndtere 

studierne. PF kunne godt tænke sig, at tutorerne er længere i studieforløbet, 

og dermed kan give mere dybdegående informationer til de nye studerende. 

Det blev besluttet at tage problematikken op i Studienævnet på 

novembermødet.  

DB orienterede om, at der er nye studieordninger for propædeutikken, som 

sendes i skriftlig høring umiddelbart efter mødet. [Ordningerne er 

efterfølgende godkendt af Studienævnet.] 

 

Ad 4) Drøftelse af HUM UMV-handleplaner 2024- 2027 (bilag 

vedhæftet) 

SLB redegjorde for baggrunden for punktet, og herefter en diskussion af om 

nogle kurser i kompetenceudvikling kunne være obligatoriske for 

underviserne – der var bred enighed om, at Studienævnet kan opfordre og 

henstille til, at ledelsen sender alle undervisere på obligatoriske 

kompetenceudviklende kurser. 

Der var herudover flere bemærkninger og ønsker, som SLB tager med. 

 

Ad 5) Drøftelse af proces for evaluering og eventuel revision af 

tværgående fagelementer i 2026-studieordningerne. 

SLB foreslog, at Studienævnet laver en plan for, hvad der skal overdrages til 

det nye studienævn, der træder i kraft 1. februar 2025. 

Det blev besluttet, at Studienævnet på baggrund af grundige evalueringer, 

med høring og inddragelse af baglandet og de studerende, laver anbefalinger 

til det nye Studienævn, om hvordan de tværgående elementer kan sættes 

sammen. 

Det blev besluttet at udvide møderne i november og januar med en time. 

Det blev ligeledes besluttet, at studenterrepræsentanter deltager i den 

mundtlige midtvejsevaluering af Humanistisk videnskabsteori – LMA og 

KSP deltager. Det blev i den forbindelse foreslået, at tidligere instruktorer 

på kurset inddrages i evalueringen af kurset. AHR finder de tidligere 



 

 

SIDE 3 AF 4 instruktorer og undersøger, hvornår der er midtvejsevaluering på 

videnskabsteori. 

Det blev aftalt, at der skal foreligge skriftligt materiale til videnskabsteori- 

og forskningsområderne den 11. november, som sendes til SHM, så det kan 

sendes sammen med mødeindkaldelsen. 

 

Ad 6) Orientering om proces for indførelse af mundtligt 

specialeforsvar (og GAI) 

SLB berettede, at der er oprettet en arbejdsgruppe, som SLB deltager i, der 

skal udarbejde forslag til de faglige mål. De faglige mål skal være så 

generelle, at de kan tilføjes i alle studieordninger på HUM. 

Herefter en diskussion af, hvornår og i hvilket omfang GAI kan være et 

tilladt redskab. 

MB opfordrede til, at Studienævnet lod sig inspirere af de andre 

universiteter og fakulteter, der allerede har lavet retningslinjer for brugen af 

GAI. 

Det blev aftalt, at MB sender materiale til SHM, så det kommer ud med 

mødeindkaldelsen for oktobermødet.  

 

Ad 7) Orientering om studiestartsprøver  

SHM orienterede om resultatet af studiestartsprøven, hvor 4 nu varsles 

udmeldt. 

LS foreslog, at Studienævnet kunne overveje, om studiestartsprøven skal 

bibeholdes i de nye studieordninger.  

Der var en generel opfattelse af, at studiestartsprøven skal bevares – også på 

de nye studieordninger. 

 

Ad 8) Planlægning af valg til Studienævnet  

LS mindede om, at der er opstillingsfrist i slutningen af oktober. Der findes 

en valgside på KUnet, hvor man kan finde informationer om, hvordan man 

stiller på osv.  

 

Ad 9) Merit- og dispensationssager 

SHM redegjorde for listen og dispensationsudvalgets indstilling til afslag. 

Studienævnet fulgte indstillingen.   

 

Ad 10) Eventuelt 

RL ønsker at det genindføres, at studiestartspjecen godkendes af 

Studienævnet. Det tages op i november, når studiestarten skal evalueres. 

KA-studiestarten skal gentænkes, der dukkede meget få op denne gang. 

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Oktober, november,  deltager Jane som suppeleant, Februar, marts april og 

maj – ej Kristina Wolfgang deltager som suppleant, møder afholdes på 

engelsk? 
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